
توضیحات معاون وزیر آموزش و پرورش 
درخصوص تعطیلی کلاس ها در ایام امتحانات

معاون آمــوزش متوســطه وزارت آموزش و پــرورش درخصوص تعطیلی 
کلاس های درس در ایام امتحانات توضیحاتی ارائه کرد.

در پی انتشــار خبری در فضای مجازی مبنی بر اینکه »تعطیلی کلاس های 
درس در ایام امتحانات با اخذ مجوز اداره امکان پذیر اســت« سید مصطفی 
آذرکیش در گفت وگو با ایسنا، در این باره گفت: در مصوبات آیین نامه اجرایی 
و مصوبات شــورای عالی آموزش و پرورش در بازه هــای زمانی امتحانات از 
گذشته  تا کنون، شــرایطی که باعث شود کلاس های آموزشی برگزار نشود 
مورد اشــاره قرار گرفته است. به گزارش ایسنا، وی با بیان اینکه لذا اگر قرار 
اســت تعطیلی صورت گیرد باید ناظر بر مصوبات شورای عالی و اختیاراتی 
باشد که در آیین نامه اجرایی به مدیران واحدهای آموزشی و مناطق آموزش 
و پرورش داده شده است، افزود: این امر بر اساس اختیاراتی است که قانون به 
مدیر مدرسه می دهد.معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکه ویژگی ها و شاخص ها در آیین نامه اجرایی تعریف شده و اعلام می کند 
چه زمانی می توان از این اختیارات استفاده کرد و چه مسیری باید طی شود 
ادامه داد: بر این اساس مشخص شده در زمان آلودگی هوا، شیوع بیماری و 
... چه کاری بایــد انجام داد.آذرکیش اظهار کرد: آزمون ها در دی ماه برگزار 
می شود اما امتحانات داخلی در برخی مناطق براساس اختیارات قانون با یک 

هفته کمتر یا بیشتر برگزار می شود.

وضعیت دما و بارش کشور تا نیمه دی ماه
براســاس اعلام پژوهشــگاه هواشناســی و علوم جو انتظار مــی  رود به جز 
اســتان های نوار شمالی کشور، میانگین بارش کشور از نیمه آذر تا هفته اول 
دی کمتر از نرمال باشد. از هفته دوم دی بارش کشور گرایش به نرمال خواهد 
داشــت. دمای هوای هفته اول در نوار غربی کشور کمتر از نرمال و در سایر 
مناطق بیش از نرمال باشد. دمای هوا در هفته دوم به طور مشخصی کمتر از 
نرمال اســت. در هفته سوم در شمال  غرب کمتر از نرمال و در سایر مناطق 

نرمال پیش بینی می شود.
جدیدترین نقشه های پیش بینی هفتگی بارش و دمای هوای کشور بر مبنای 
نقشه های احتمالاتی توسط پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو کشور از ۵ آذر 
ماه تا ۱۶ دی ماه ســال ۱۴۰۳ تولید و ارائه شــد. بر این اساس، بارش هفته 
اول )۵ تا ۱۱ آذر( در اســتان های واقع در امتداد کوه های زاگرس شمالی تا 
جنوبی، شمال  غرب، دو ســوی کوه های البرز و شمال  شرق بیش از نرمال، 
جنوب البرز مرکزی، جنوب  شرق، جنوب و بخش هایی از مرکز کشور کمتر 

از نرمال و سایر مناطق نرمال است.
دمای هوای هفته اول در شــمال  غرب، دو ســوی کوه های زاگرس شمالی 
تــا جنوبی بین نرمال تا ۲ درجه کمتر از آن و در ســایر مناطق کشــور از 
۱ تا ۶ درجه بیش از نرمال اســت. بیشــترین افزایــش ) ۳ تا ۶ درجه( در 
استان های شــرقی کشور رخ می دهد. بارش انباشــته با احتمال ۵۰ تا ۷۵ 
درصد در بخش هایی از استان های لرستان، چهارمحال و بختیاری، کهگیلویه 
و بویراحمد، ارتفاعات غربی اصفهان، نوار شرقی و شمال خوزستان و شمال 

 غرب فارس از ۵۰ تا ۱۰۰ میلیمتر پیش بینی شده است.
به گزارش ایسنا، در ادامه، میانگین بارش کشور در هفته دوم کمتر از نرمال 
است اما در نوار ساحلی خزر و بخش هایی از شمال غرب و جنوب غرب نرمال 
اســت همچنین در هفته دوم در ســواحل دریای عمان تا ۱ درجه بیش از 
نرمال و در ســایر مناطق ۱ تا ۳ درجه کمتر از نرمال است.بارش هفته سوم 
گرایش به کمتر از نرمال دارد. در مناطق شــرقی خزر در محدوده نرمال تا 
بیش از آن، در جنوب و جنوب  شــرق کمتر از نرمال و در ســایر مناطق در 
محدوده نرمال خواهد بود. دمای هفته سوم در شمال  غرب، زاگرس شمالی و 
بخش هایی از دامنه های البرز تا ۲ درجه کمتر از نرمال، مناطق ساحلی دریای 
عمان و جنوب کشــور تا ۱ درجه بیش از نرمال و سایر مناطق در محدوده 

نرمال خواهد بود.
در هفته چهارم بارش در یک  ســوم شمالی کشور و امتداد کوه های زاگرس 
نرمال و در ســایر مناطق در محدوده کمتر از نرمال خواهد بود. بارش هفته 
پنجم در محدوده نرمال مورد انتظار است و با احتمال ۲۵ تا ۵۰ درصد بارش 
انباشته در بخش هایی از زاگرس میانی از ۵۰ تا ۱۰۰ میلیمتر برآورد می شود. 
انتظار می رود بارش کشور در هفته ششم در محدوده نرمال با گرایش به بیش 
از آن باشد.به گزارش روابط عمومی پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو کشور، 
دمای هوا از هفته چهارم تا ششم در یک  سوم شمالی و بخش هایی از غرب 
کشور نرمال و برای سایر مناطق تا یک درجه بیش از نرمال برآورد می شود.

ضرورت صدور مجوز استخدام پرستار برای امسال 
رئیس کل سازمان پرســتاری درباره وضعیت تغییر منابع پرداخت اضافه کار 
پرســتاران و آزمون استخدامی برای سیستم بهداشتی و درمانی توضیحاتی 
ارائه داد. احمد نجاتیان با بیان اینکه پرداخت اضافه کار پرستاران می بایست 
از محل منابع عمومی باشــد، اظهار کرد: به طور حتــم، پرداخت اضافه کار 
پرستاران از محل منابع اختصاصی دانشگاه های علوم پزشکی سبب افزایش 
معوقات پرستاران شده و نارضایتی بیشتر این گروه را در پی دارد. دانشگاه های 
علوم پزشــکی توان پرداخت اضافه کار پرســتاران از محل درآمدهای خود را 
ندارند، بنابراین پرداخت معوقات از محل درآمدهای اختصاصی سبب افزایش 
مشکلات دانشگاه ها می شود.   وی ادامه داد: سازمان نظام پرستاری با توجه 
بــه ضرورت پرداخت اضافه کار پرســتاران از منابع عمومی از ســازمان های 
»اداری و اســتخدامی« و »برنامه و بودجه« می خواهد که به موضوع تغییر 
منابع اضافه کار پرستاران ورود کرده و به پای کار آیند. اگر این سازمان ها به 
پای کار نیایند و پرداخت منابع از محل درآمدهای اختصاصی انجام شــود، 
میزان معوقات پرستاران افزایش می یابد. به گزارش ایسنا، رئیس کل سازمان 
نظام پرستاری درباره آخرین وضعیت تغییر منابع پرداخت اضافه کار پرستاران 
تصریح کرد: سازمان نظام پرســتاری براساس مصوبه دولت از شورای عالی 
حقوق و دستمزد انتظار دارد که این شورا موضوع افزایش دریافتی اضافه کار 
پرســتاران با پرداخت از منابع عمومی را هرچه سریع تر اعلام کند. براساس 
تصمیم گیری ها، سازمان اداری و استخدامی اصلاحیه نحوه پرداخت اضافه کار 
پرســتاران را اعلام می کند و آخرین اطلاعــات درباره تغییر منابع پرداخت 
اضافه کار پرستاران در اختیار این سازمان است.  وی درباره جذب پرستار برای 
سیستم بهداشتی و درمانی کشور گفت: وزیر بهداشت از جذب پرستار برای 
سیســتم بهداشتی و درمانی کشور در روز پرستار خبر داد. اطلاعات منتشر 
شده درباره اســتخدام نیروی انسانی برای نظام سلامت بیانگر این است که 
۱۰هزار و ۵۰۰ پرستار و ۵هزار نفر برای فوریت های پزشکی جذب می شوند. 
ســازمان نظام پرســتاری در انتظار صدور مجوز استخدام پرستاران است و 
امیدوار است که مجوز این استخدام هرچه  سریع تر به وزارت بهداشت واصل 
شود. نجاتیان با بیان اینکه استخدام پرستاران می بایست در سال جاری انجام 
شود، تصریح کرد: جذب ۱۰هزار و ۵۰۰ پرستار و ۵هزار نفر برای فوریت های 
پزشــکی با توجه به نیازهای کنونی است و می بایست در سال جاری انجام 
شود. به طور قطع، سهمیه جداگانه می بایست برای سال جاری درنظر گرفته 

شود و مجوز استخدام نباید به سال آینده موکول شود.

آموزش

هواشناسی

نظام پرستاری

زنجیره تولید و تامین دارو 
گرفتار کمبود نقدینگی است

رئیس سازمان غذا و دارو، با اشاره به کمبود نقدینگی در 
زنجیره تولید و تامین دارو، گفت: چالش های بیرونی بر 
فعالیت های داخلی سازمان غذا و دارو سایه انداخته است.

مهدی پیرصالحی، در نشســت شــورای بسیج جامعه 
داروسازی ضمن تبریک هفته بسیج، از شروع مسئولیت 
خود در این سازمان در زمان هفته بسیج ابراز خوشحالی 
کرد و اظهار داشت: بسیج همواره نقشی فعال و مؤثر در 
عرصه های مختلف ایفا کرده است.وی به دو نمونه شاخص 
از فعالیت های بسیج جامعه پزشکی که واکسیناسیون فلج 
اطفال و مدیریت بحران در دوران کرونا بود، اشاره کرد و 
افزود: در شرایط کنونی جنگ اقتصادی، مهم ترین وظیفه 
سازمان تأمین فرآورده های سلامت محور، از جمله دارو، 
تجهیزات پزشکی و فرآورده های غذایی است.به گزارش 
مهر، پیرصالحی با اشــاره به نقش کمیته های شورایی و 
نخبگانی در تصمیم ســازی و تصمیم گیری ها، ادامه داد: 
برای بهبود عملکرد سازمان، نیازمند همفکری و مشورت 
همه اصناف و گروه ها، به ویژه بســیج جامعه داروسازی 
هســتیم که در بازار، داروخانه ها و صنعت حضور دارند 
و بر امور این حوزه اشــراف کامــل دارند.وی با تأکید بر 
مشکلات ســازمان غذا و دارو، تصریح کرد: چالش های 
اصلی سازمان بیرونی هســتند و همین مسائل بیرونی 
بر فعالیت های داخلی ســازمان سایه انداخته اند. یکی از 
مهم ترین مشــکلات، کمبود نقدینگی است که زنجیره 
تأمین و تولید را با وقفه مواجه کرده است.رئیس سازمان 
غذا و دارو افزود: هدف اصلی ســازمان، رفع مشکلات و 
تأمین نیازهای مردم است و معتقدیم ورود به حواشی در 

شأن سازمان نیست.

صف کمیسیون پزشکی ایثارگران 
در تهران به روز شد

معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران 
با حضور در برنامه تهران ۲۰ با بیان اینکه تجلی فرهنگ 
بسیج را باید در خانواده شهدا و ایثارگران مشاهده کرد، 
گفت: در سالروز تاسیس بسیج این خبر را اعلام می کنیم 
که صف کمیسیون پزشکی ایثارگران در تهران به روز شد 

و در کل کشور تا ۱۵ دی به روز خواهد شد.
بــه گزارش »ایثار«، مهندس ســعید اوحدی،  با حضور 
در ایــن برنامه تلویزیونی به ارائه گزارشــی در خصوص 
مطالبات خانواده شــهدا، جانبازان و ایثارگران و عملکرد 
۱۰۰ روز بنیاد شهید و امور ایثارگران در دولت چهاردهم 
پرداخت و گفت: اقدامات بسیاری در بنیاد انجام شد. بر 
اســاس مصوبه دولت، دستگاه ها باید برنامه ها و اقدامات 
انجام شــده طی ۱۰۰ روز اخیر را اعــلام می کردند. در 
بنیاد هم بدین منظور کمیته هایی تشکیل شد تا مسائل 

و چالش های موجود بررسی و تا پایان سال رفع شود.
معــاون رئیس جمهور افــزود: در معاونت بهداشــت و 
درمان موضوع »کمیســیون پزشکی« مورد بررسی قرار 
گرفــت. در ابتدای دولت با صــف ۵۶ هزار نفری انتظار 
برای کمیســیون پزشکی مواجه بودیم. بیشتر ایثارگران 
در خصوص کمیسیون پزشکی گلایه مند بودند و مطرح 
می شــد که باید این صف جمع شود. در سالروز تاسیس 
بسیج و با توجه به اینکه تجلی فرهنگ بسیج را باید در 
خانواده شــهدا و ایثارگران مشاهده کرد، این موضوع را 
اعلام می کنیم که صف کمیســیون پزشکی در تهران به 
روز شــد و در کل کشــور تا ۱۵ دی به روز خواهد شد. 
با ۷۰ پزشــک قرارداد منعقد شده است و هر هفته ۱۲ 
کمیسیون پزشکی در تهران و استان ها برگزار می شود.

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران خاطرنشان کرد: اولین 
تفاهم نامه بین مدیران ارشد دولت چهاردهم تفاهم نامه 
بنیاد شــهید و امور ایثارگران با وزارت راه و شهرسازی 
در خصوص موضوع مسکن ایثارگران انجام شد که وزیر 
این وزارتخانه نیز فرزند شــهید هستند. در سفر استانی 
یزد قرار اســت که مشــکل زمین ایثارگران در یزد حل 
شــود.مهندس اوحدی اظهار داشت: موضوع بهداشت و 
درمان اولویت اول بنیاد شــهید و امور ایثارگران اســت. 
مرکز تماس ملی ایثار به صورت ویژه با شــماره تماس 
۱۶۷۱ به صورت ۲۴ ساعته در خدمت جامعه ایثارگری 
و والدین شــهدا است که پا به سن گذاشته اند. جانبازان 
و آزادگان اگر نیمه شــب مشکل درمانی داشته باشند، 
پزشکان متخصص پشــت خط پاسخگوی آنها هستند.

مهندس اوحدی با اشاره به قانون بودجه ۱۴۰۳ و سه و 
نیم همت وام اشتغالزایی که برای ایثارگران در نظر گرفته 
شــده است گفت: برای طرح مولد سازی در سال ۱۴۰۴ 

همین عدد نیز لحاظ خواهد شد. 
در مورد کارت ایثارگری دو نوع کارت وجود دارد. کارت 
ایثار ستاد نیروهای مسلح که خدمات از طرف آنها ارائه 
می شود و دیگری کارت ایثارگری مشمولان قانون جامع 
ایثارگری اســت که در یک دوره کوتاه صدور آن متوقف 
شــده اما در نظر اســت کارت ایثار بنیاد شهید و امور 
ایثارگران همچون موضوع کمیسیون پزشکی به روز  شود.

معــاون رئیس جمهور در مورد موضوع خودرو ایثارگران 
گفت: این حداقل خدماتی اســت که به ایثارگران داده 

می شود. 
در قانون جامع ایثارگری موضوع خودرو لحاظ شده بود 
اما به تاخیر افتاد. در ســال ۱۴۰۳ با پشــتیبانی دولت 
چهاردهم و وزیر صمت ارز واردات خودرو تامین شــده 
اســت اما برخی افراد فرصت طلب دنبــال خرید امتیاز 

خودرو هستند. 
در لایحه بودجه سال ۱۴۰۴واردات خودرو رالحاظ کردیم 

و امیدواریم شاهد اتفاقات خوب در این زمینه باشیم. 

غذا و دارو

ایثارگری
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رئیس پلیس راهــور فراجا گفت: در 
حال حاضر تنها ۵۰ درصد دوربین های 
نظارتی در کشور فعال هستند و برای 
پوشــش کامل معابر، نیاز به ۵۰ هزار 

دوربین جدید داریم.
ســردار ســیدتیمور حســینی با اشاره به 
برخــورد جدی پلیس راهور با مخدوشــی 
پلاک گفت: مخدوش کــردن پلاک، یک 
تخلف نیســت و در قانون جرم انگاری شده 

و یعنی این عمل یک جرم است.
وی افزود: همکاران مــن در طرح ویژه ای 
اقدام به شناسایی وسایل نقلیه ای می کنند 
که در پلاک خود تغییراتی ایجاد کرده و یا 
آن را مخدوش می کنند. این افراد علاوه بر 
اعمــال قانون، به مراجع قضائی نیز معرفی 
می شــوند.رئیس پلیس راهور فراجا ادامه 
داد: در این طرح ویژه، از سامانه های جدید 
نیز اســتفاده می شود که دقت بیشتری در 

شناسایی پلاک های مخدوشی شده دارند.
حسینی با اشاره به کمبود سامانه نظارتی 
گفــت: در حال حاضر ۶۰۰۰ دوربین فعال 
داریم کــه تنها ۵۰ درصد از آنها شــرایط 
مناســب دارند. در حالیکه برای پوشــش 
۱۰۰ درصدی معابر کشــور، به حداقل ۵۰ 
هزار سامانه نیاز است. همچنین در تهران 
تنها ۳۰ درصد دوربین ها فعال هســتند و 
بسیاری از این دوربین ها به دلیل مشکلات 

فنی و کمبود اعتبار مالی از کار افتاده اند.

وی با تاکید بر اینکه نوســازی دوبین های 
نظارتی نیازمند بودجه اســت؛ افزود: طبق 
قانون، منابع حاصل از جریمه های رانندگی 
باید به تجهیز و به روزرســانی سامانه های 
ثبت تخلف اختصاص یابد، اما متأسفانه این 
موضوع به طور کامل عملیاتی نشده است. 
امیدواریم با تخصیص این بودجه و همکاری 

شــهرداری ها، وزارت کشــور و ســازمان 
راهداری، مشــکلات موجود در این حوزه 
به زودی حل شود. به گزارش ایسنا، رئیس 
پلیس راهور با اشــاره به اینکه هدف اصلی 
پلیــس راهور، به صفر رســاندن خطاهای 
انسانی و سیستمی در ثبت تخلفات است؛ 
اظهار کــرد: با اجرای طرح هــای جدید و 

به روزرسانی سامانه های هوشمند، می توان 
گام های مؤثری در افزایــش ایمنی راه ها، 
کاهش تخلفات و جلــب رضایت عمومی 
برداشت. این اقدامات نه تنها موجب افزایش 
دقت در شناسایی تخلفات، بلکه در نهایت 
به ارتقای شــفافیت و اعتمــاد عمومی به 

سامانه های ثبت تخلف کمک خواهد کرد.

سرپرســت صندوق بازنشستگی کشوری 
با تاکید بر اینکه حال و روز بازنشســتگان 
خوب نیست اظهارکرد: این عزیزان علاوه 
بر اینکه دچار مشــکلات مالی و معیشتی 
هســتند، دچار فقر زمانی و زمان فروشی 
هم هســتند؛ به این معنی که بخشــی از 
آنها مجبورند همزمان ۲ تا ۳ شــغل برای 
رساندن درآمد خود به تورم داشته باشند.

وحیــد محمــودی در نشســت معارفه 
سرپرست صندوق بازنشستگی که با حضور 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جمعی 
از مدیران این صندوق برگزار شــد گفت: 
علت العلل مشــکلات بازنشستگان پایین 
بودن قدرت خرید این عزیزان است که به 
دلیل تورم در کشور ایجاد شده است.وی با 
بیان اینکه »بازنشستگان جدا از مشکلات 
معیشتی با پدیده دیگری به نام فقر زمانی 
و زمان فروشی هم مواجه هستند« اظهار 
کرد: زمان فروشی یکی از مشکلاتی است 
که ما به صــورت علمی در دانشــگاه در 

کنار فقر درآمدی آن را بررســی کردیم و 
به این معنی است که افراد شاغل و حتی 
بازنشســتگان مجبورند زمان آزاد و اوقات 
فراغت خود را به پای ۲ تا ۳ شغل یا حتی 
بیشتر برای تامین درآمد و رسیدن به تورم 

قربانی کنند.
محمودی تصریح کــرد: تجربه به ما ثابت 
کرده است که تورم ســبب می شود افراد 
به فــرض اینکه بتوانند با زمان فروشــی 
هم به تورم برســند، اولیــن چیزی که از 
دســت می  دهند اوقات فراغت و سلامتی 
است.اســتاد اقتصــاد دانشــگاه تهران و 
سرپرســت صندوق بازنشستگی کشوری 
ادامه داد: بنابراین مطالبه بازنشستگان از 
دولت باید کنترل تورم باشد؛ تورم خطای 
دولت ها اســت و اگر مهندسی درستی در 
سیاســت های مالی و پولی انجام نشود با 
وجود کشــف واکســن تورم و کنترل آن 
در بسیاری از کشورهای جهان، این تورم 

افسارگسیخته کماکان ادامه خواهد داشت.
به گزارش ایســنا، محمودی با بیان اینکه 
بازنشســتگان  »تلاش می کنیــم صدای 
باشــیم و آنچه در تــوان داریم برای حل 
مشــکلات موجود به کار بگیریم« گفت: 
اصــلاح ســاختار بنگاه هــای اقتصادی و 
برنامه های مهم دیگری پیش روی ما قرار 
دارد که بایــد با همراهی همگان از جمله 
بازنشستگان عزیز این مسیر با قدرت طی 

شود.
به گــزارش اداره کل روابط عمومی و امور 
بین الملل صندوق بازنشســتگی کشوری، 
وی با بیان اینکه »تجربه های مختلفی در 
حوزه بنگاه داری در حوزه های پتروشیمی، 
مالی و سایر حوزه های اقتصادی داشته ام« 
ابراز امیدواری کرد که با استفاده از دانش 
و تجربه هــای موجود بتوان مشــکلات را 
 کم کرد و رضایت نســبی بازنشســتگان 

را فراهم آورد.

معاون اجتماعی سازمان نظام وظیفه 
عمومی فراجا گفت: برای سال آینده 
میانگین حقوق سربازان با ۲۰ درصد 
افزایش، ۴ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان 
تا ۱۴ میلیون و ۴۰۰ هزار تومان خواهد 

بود.
حقوق سربازان به عنوان یکی از مهم ترین 
عوامل تأثیرگذار در زندگی روزمره آن ها، 
مدت ها مورد توجه مسئولان و مردم قرار 
داشته است. بسیاری از سربازان در دوران 
خدمت وظیفه عمومــی، به دلیل حقوق 
پایین، با مشــکلات مالی جــدی مواجه 
می شوند و تأمین هزینه های ضروری مانند 
خوراک، پوشاک و رفت وآمد برایشان دشوار 
است.ســربازان به دلیل شرایط خدمتی، 
امکان اشتغال به کارهای دیگر را ندارند و 
به همین علت، حقوق دریافتی آن ها باید 
به گونه ای باشد که حداقل نیازهای اولیه 

زندگی شان را تأمین کند.

رحیم زارع، ســخنگوی کمیسیون تلفیق 
لایحه بودجــه ۱۴۰۴ امروز در نشســت 
خبــری از افزایش حداقــل ۲۰ درصدی 
حقوق ســربازان خبــر داد.وی اعلام کرد 
که این افزایش در منابع نیروهای مســلح 
لحاظ شده و از سال آینده اجرایی خواهد 
شد. این اقدام با هدف حمایت از سربازان و 
رفع بخشی از مشکلات مالی آن ها صورت 

می گیرد.
به گــزارش مهر، حســین زاهدی معاون 
اجتماعی ســازمان نظــام وظیفه عمومی 
فراجا در گفت وگــو با خبرنگار مهر گفت: 
حقوق ســربازان بســته به عواملی مانند 
میزان تحصیــلات، وضعیت تأهل، منطقه 
خدمتــی، درجه، یگان خدمتی و وضعیت 
امریه بودن یا نبودن است.وی افزود: اکنون 
حقوق سربازان بین ۴ تا ۱۲ میلیون تومان 
متغیر است که ســال آینده به این میزان 
۲۰ درصد افــزوده می شــود.)به عبارتی 

میانگین ۴ میلیــون و ۸۰۰ هزار تومان تا 
۱۴ میلیون و ۴۰۰ هزار تومان(

گفتنی اســت؛ افزایش حقوق ســربازان 
تنهــا یک اقــدام حمایتی مالی نیســت، 
بلکه تأثیری مســتقیم بر روحیه و انگیزه 
ایــن نیروهای جــوان دارد. ســربازان در 

دوران خدمــت وظیفه عمومی، نقشــی 
حیاتی در تأمین امنیت و آرامش کشــور 
ایفا می کنند. پرداخت حقوقی متناســب 
بــا نیازهای آنــان، می تواند ضمن کاهش 
 دغدغه های مالی، انگیزه خدمت را در این 

دوران افزایش دهد.

۵۰ هزار سامانه نظارت ترافیکی در کشور کم داریم

فعالیت تنها ۳۰ درصد دوربین ها در تهران 

سرپرست صندوق بازنشستگی کشوری:

حال و روز بازنشستگان خوب نیست

اعلام میزان حقوق سربازان برای سال آینده

معاون برنامه ریزی و پایش ستاد ملی 
جمعیت از وجــود ۳.۵ میلیون زوج 

نابارور در کشور خبر داد.
انســیه کتابچی در نشســت دبیران ستاد 
جوانی جمعیت استانداری ها و دستگاه های 
اجرایی بــا بیــان اینکه عملکــرد مثبت 
استانداری ها نرخ باروری را افزایش می دهد، 
اظهار داشــت: باید در اجرای برنامه ها روح 
حاکم بر برنامه ها به سمت برنامه های زود 
بازده و اثربخش باشــد.وی ادامه داد: از بین 
مشوق ها، مشــوق زمین و مسکن می تواند 
تمایل بــه فرزنــدآوری را افزایش دهد و 
ایجــاد خوابگاه های متأهلــی نیز از جمله 
مشــوق هایی اســت که در افزایش ازدواج 
و فرزنــدآوری تاثیــر گذار اســت. معاون 
برنامه ریــزی و پایش ســتاد ملی جمعیت 
ساماندهی مراکز ناباروری، پیگیری اجرای 
نظام اجرا، غربالگــری ناباروری نوجوانان و 
جوانان در معرض بررسی های اولیه ناباوری 
بدون ایجاد حساســیت در خانواده ها را از 
جمله راهکار هــای افزایش جمعیت عنوان 
کرد.کتابچــی از نمایندگان اســتانداری ها 
خواســت تا نســبت به فعال کردن مراکز 
ســطح ۲ درمان ناباروری اســتان ها اقدام 
کننــد و با بیان اینکه بیــش از ۱۸۰ مرکز 
ســطح ۲ نابــاروری وجــود دارد، گفت: با 
فرهنگســازی و تبلیغات بایــد خانواده ها 
نسبت به حضور در این مراکز آگاه شوند. به 
گفته وی، ۳۰ درصد زوجین در سن باروری 
تک فرزند قرار دارند و این در حالی اســت 
که تک فرزندی در فرهنگ ایرانی نیســت، 
اگر همین میزان تشــویق به داشتن فرزند 
دوم شــوند، در مدت یکی دو سال بخشی 
از مسایل حل و جلوی خسارت ها در آینده 
گرفته خواهد شد.شــکیبا محبی تبار دبیر 
ســتاد ملی جمعیت نیز در این نشســت 

اظهار داشت: استانداری ها با مردم در تماس 
هستند و با نیاز ها و مشکلات و مسائل آنان 
آشــنایی دارند و مسئولیت اجرای قانون و 
سیاســت های جمعیتی در استان ها نیز بر 
عهده استانداری ها اســت.وی ادامه داد: بر 
اســاس بند پ ماده یک قانون، استانداران 
موظف هســتند از طریق شــورای تأمین 
مســایل جمعیتی را پی گیــری کنند و بر 
اساس بند ۱۰ سیاست های کلی نظام، حفظ 
و جذب جمعیت روستا ها و مناطق مرزی و 
کم تراکم و ایجــاد مراکز جدید جمعیتی 
به ویژه در دریای عمــان و خلیج فارس با 
استانداران اســت.محبی تبار با بیان اینکه 
بند ۹ سیاســت های کلی هم باید از طریق 
اســتانداری ها پیگیری شود، گفت: در سفر 
سیستان و بلوچستان بند ۱۰ قانون پیگیری 
شد و می توانیم ادعا کنیم، اهداف این سفر 
منطبق با این بند اســت و محقق شد.وی 
افزود: اهتمام به پیگیری مباحث جمعیتی 
در استان های ســاحلی نیز در اولویت قرار 
دارد. به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، 
دستیار رئیس جمهور در پیگیری طرح های 
خاص نیز در جریان نشســت دبیران ستاد 
جوانی جمعیت استانداری ها و دستگاه های 
الگو های جمعیتی  اجرایی اظهار داشــت: 
در دنیا موجب می شــود سیاســتمداران 
سیاســت های خــود را بر اســاس الگوی 
جمعیت و باروری تعیین کنند.محمد نوری 
با بیان اینکه اگر برنامه ریزی از ابتدا صورت 
نگیرد، موجب کاستی ها در جامعه می شود 
گفت: در ۲ دوره رشد جمعیتی در دهه ۶۰ 
و ۹۰ داشــتیم و اکنون وضعیت به گونه ای 
اســت که از نظر کیفی مناسب هستیم و 

جوانه جمعیت موجب پیشــرفت و رشــد 
هر مملکتی می شود.وی با بیان اینکه نرخ 
باروری تحت تاثیر بسیاری از فاکتورهاست، 
گفت: ســال ۶۸ وقتی شــروع بــه درمان 
ناباروری کردیم هیچ سیاستمداری حاضر 
نبــود روی این بخش انرژی بگذرد چرا که 
ناباروری را نه مشــکل درمانی و نه مشکل 
بهداشــتی می دانســتند. دســتیار رئیس 
جمهور در پیگیــری طرح های خاص ادامه 
داد: نرخ باروری کاهش یافته و عوامل منفی 
تاثیرگذار افزایش یافته که همه سیاست ها 
را تحت تاثیر قرار می دهد.وی با اشــاره به 
اینکه پیش بینی کرده بودیم که مشــکل 
جدی ما در آینده درمان ناباروریست، گفت: 
توان بــاروری زنان در آمریــکا ۲۰ درصد 
کاهش پیدا کرده اســت و در دهه ۷۰ نیز 
میزان ناباروری کشور ما بین ۴ تا ۵ درصد 
بود، اما اکنون عدد نابــاروری اولیه به ۱۵ 
درصد افزایش یافته است.نوری افزود: اکنون 
۲۰ درصد ناباروری ثانویه داریم که با جمع 
۱۵ درصد نابــاروری اولیه عدد ۳۵ درصد 
ناباروری بسیار نگران کننده است.به گفته 
دستیار رئیس جمهور در پیگیری طرح های 
خاص، عوامل متعــددی از جمله آلودگی 
هوا، آلودگی صوتــی، آلودگی مواد غذایی 
و آلودگی شــیمیایی، استرس های متعدد 
جوامــع از جمله اســترس های فرهنگی، 
اجتماعی، شــغلی و اقتصادی در ناباروری 
تاثیرگذار هســتند و تاثیر ایــن عوامل در 

جوامع مختلف نیز متفاوت است.
نوری گفت: در کشور ما تاثیر استرس روحی 
و روانی اولین عامــل و پس از آن آلودگی 
هوا و مواد غذایی در ناباروری تاثیر داشــته 

اســت.وی افزود: در سایر کشور ها اختلال 
نابــاروری بین زنان و مــردان هر کدام ۵۰ 
درصد است، اما در کشور ما در استان های 
مختلف این نرخ متفاوت است در آذربایجان 
و کردســتان ۶۰ درصد آقایان و ۴۰ درصد 
و در شــمال کشور خانم ها بیشتر ناباروری 
دارند و الگو ها با هم فرق می کند.دســتیار 
رئیس جمهور در پیگیری طرح های خاص 
با بیان اینکه در آینده نزدیک مشکل اصلی 
ما مشــکل ناباروری خواهد بــود، گفت: از 
ســال ۷۰ درگیر بحث ناباروری هســتیم 
و فعالیت هــای خوبی در ایــن حوزه انجام 
شده اســت، اما هماهنگی با رشد ناباروری 
نداشته است.نوری با بیان اینکه در استان ها 
و در سیســتم درمان، درمان ناباروری جا 
نیفتاده اســت و هنوز یــک حرکت اضافه 
تلقی می شود اظهارداشت: دیدگاه جمعیتی 
می تواند حرکت دهنده سیاستمداران برای 
ارائه خدمات مناسب با این موضوع باشد.وی 
گفت: برای رفع مشکلات آینده باید پزشک 
خانواده و سیســتم ارجاعی در کشــور جا 
بیفتد، تا زمانی که پزشک خانواده و سیستم 
ارجاعی در کشور جا نیفتد کار ها معنی دار 
نخواهــد بود. نــوری با اشــاره به وضعیت 
بیمه ها و ارائه خدمات ناباروری از سوی آنها 
گفت: بیمه ها تعداد کمی از خدمات را تحت 
پوشش قرار می دهند و عمده ترین مشکل 
نیز افزایش قیمت تجهیــزات مصرفی در 
حوزه ناباروری است. دستیار رئیس جمهور 
در پیگیری طرح های خاص افزود: افزایش 
قیمت تجهیزات مصرفی ناباروری سرســام 
آور است و بیمه ها نیز آنها را تحت پوشش 
قرار نمی دهند، بیمه ها یک سری خدمات 
جزئی را تحت پوشش قرار می دهند و بیمار 
مجبور اســت هزینه های ناباروری را خود 

پرداخت کند.

وجود ۳/۵ میلیون زوج نابارور در کشور

تسهیل گری فرزندخواندگی 
برای خانواده های متقاضی

رئیس مرکز تامین و توســعه وردآورد از تسهیل گری فرزندخواندگی در این 
مرکز خبر داد.

آمنه ســماوات، رئیس مرکز تامین و توسعه وردآورد گفت: با هدف تسهیل 
فرزندخواندگی به خانواده های متقاضی، ۲۱۱ بازدید توســط کارشناسان از 
ایــن مرکز انجام شــد.رئیس مرکز تامین و توســعه وردآورد در ادامه اظهار 
کرد: با برگزاری نشســت با کارشناس مســئول فرزندخواندگی در خصوص 
پیگیری، تعامل و همفکری در حوزه فرزندخواندگی بر روند و تحویل کودکان 
بی سرپرســت به خانواده های جایگزین تاکید شد.به گزارش روابط عمومی 
بهزیستی استان تهران، ســماوات در ادامه افزود: تا پایان امسال ۶۱ بازدید 
نظارتی توســط تیم کارشناسان انجام شــد که ۱۵۰ فرزند به خانواده های 

متقاضی تحویل داده شد.

بهزیستی

ارائه خدمات رایگان دندان پزشکی 
در شهرری و محله هرندی

رئیس ســازمان داوطلبان جمعیت هلال احمر گفت: در 
حوزه سلامت محور، تیم های داوطلب در مناطقی مانند 

شهرری و محله هرندی خدمات رایگان ارائه می دهند.
به گزارش مهر، وحید ســلیمی رئیس سازمان داوطلبان 
جمعیت هلال احمر از آغاز اجرای طرح »ماهتاب« خبر 
داد و گفت: این طرح همزمان با هفته داوطلبان از تاریخ 
۹ تا ۱۴ آذرماه در اســتان تهران آغاز شده و شامل ۱۲ 
پروژه داوطلبانه در حوزه های محیط زیست، سلامت محور 
و معیشت محور است. رئیس سازمان داوطلبان جمعیت 
هلال احمر بیان کرد: در حوزه ســلامت محور، تیم های 
داوطلــب در مناطقــی مانند شــهرری و محله هرندی 
خدماتی همچون معاینه، ترمیم و عصب کشی دندان ارائه 
می دهند. این خدمات با هدف بهبود وضعیت بهداشتی 
و ارتقای کیفیت زندگی اقشــار نیازمند انجام می شود. 
همچنین طرح های معیشت محور نیز با تأکید بر حمایت 

از خانواده های آسیب پذیر اجرا خواهد شد.

هلال احمر


